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［摘 要］ 国别化教材是汉语国际推广形势发展的需要，更是符合世界范围内课程范式改

革从学问中心课程到人本主义课程的时代潮流。 从微观层面看，要改变通用型对外汉语口语教

材针对性之不足，也必须建设国别化教材。 国别化中级口语教材必须降低其文本内容的认知复

杂度，在语际语音对比分析和语音诊断式偏误分析的基础上，分阶段突出口语交际的开口度、流

畅度和准确度，口语教材的单元设计应该采取菜单组合式以供施教者选用。
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[Abstract] The compilation of country-specific teaching materials is guided by the demand 

of international promotion of Chinese. Moreover, it keeps abreast of contemporary times, in 

which the worldwide reform of curriculum paradigms tran:5fer from discipline-centered curriculum 

to humanistic curriculum. On a micro level, to change the shortcomings of general oral Chinese 

teaching materials in Teaching Chinese as a Foreign Language (TCFL), it is a must to construct 

country-specific teaching materials. Technically, country-specific intermediate oral Chinese 

textbooks should firstly decrease the cognitive complexity of the texts. Further, the textbooks 

should focus on practicality, fluency and accuracy of oral communication by different teaching 

stages. Also, the desi_gning of unit in these oral textbooks should adopt the model of "menu

combination" to meet the needs of teachers. 
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、建设国别化口语教材的必要性

1． 国别化教材是汉语国际推广形势发展的需要

随着对外汉语教学工作的进一步发展，学习汉语的外国学生的数量在大幅增加，”品种

在日益丰富。 原有的教材编写往往围于 一 校 一 地的教学感悟，对世界各地的教育价值观和

教育环境、汉语作为外语的教学模式和课程计划了解不够，在教材走出去的运营模式方面遇

到了极大的困难。 国别化教材正是在这种形势下的一种新的探索，中外合作的国别化教材
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